

EUROPEAN PRIZE
OF ARCHITECTURE
PHILIPPE ROTTHIER

PRIX EUROPÉEN
D'ARCHITECTURE
PHILIPPE ROTTHIER

20

20



INFORMATION | INSCRIPTION WWW.ROTTHIERPRIZE.BE



EUROPEAN PRIZE OF ARCHITECTURE PHILIPPE ROTTHIER

PRIX EUROPÉEN D'ARCHITECTURE PHILIPPE ROTTHIER

THE PRIZE

Established in 1982 by the architect Philippe Rotthier, this triennial prize rewards works of collective and cultural value with regional roots and using natural and sustainable materials that draw on the genius of the European town and a dialogue with the past and with history.

THEME OF 2020 PRIZE: **GENIUS LOCI – SPIRIT OF THE PLACE**

The 2020 Philippe Rotthier European Prize will reward architecture, projects and urban and rural developments that, true to the wishes of its founder, are sensitive to and inspired by the spirit of the place and that contribute to respect for the planet. The Prize will reward works produced during the last five years.

The jury will be particularly attentive to works that:

- Are locally based and are not interchangeable
- Seek to integrate rural and urban contexts and to avoid dislocation and provocation
- Make maximum possible use of natural materials and traditional and ecological methods
- Take into account local practices and customs
- Generate public spaces recognisable by all (streets, paths, avenues, squares, etc.)
- Favour a mixity of activities and limited mechanical circulation
- Reject social segregation in favour of mixed use buildings in which social housing is imperceptibly integrated
- Use land economically and the countryside sparingly

REGULATIONS

RECEPTION OF ENTRIES

Entry files must be sent for the attention of Anne-Marie Piriot, Fonds pour l'Architecture, 55 rue de l'Ermitage, Ixelles (Belgium).

Or by e-mail: info@rotthierprize.be

Closing date: 30 April 2020

ENTRY FILE

The file in A3 format, of 20 pages maximum, should include all documents of use in understanding the work (plans, cross-sections, photographs before and after) as well as contact details of the natural person or corporate entity submitting the entry file, the name of the architect and of the contracting authority. Works entered for the prize must have been built within the last five years. Entry files must be in French or English and will not be returned.

JURY

The international jury, consisting of a dozen prominent European figures from a range of professional backgrounds, will meet on 19 and 20 June 2020 under the presidency of Maurice Culot. The final list of jury members will be posted on the website www.rotthierprize.be. The results will be announced in the press and candidates will be notified by email.

PRIZ

An amount of 35 000 euros, possibly split between several entries, is being made available to the jury by the prize founder, Philippe Rotthier.

PRIZEWINNERS, EXHIBITION AND PUBLICATION

The prize-giving ceremony will take place on Saturday 17 October 2020 in the presence of the prizewinners and prominent European personalities. It will be followed by the inauguration of the exhibition of the prize-winning and mentioned works. These will also be included in a catalogue. A touring version of the exhibition is available on request.

RIGHTS

The files and documents sent will not be returned. Candidates cede their rights to reproduction and communication of their documents to the Philippe Rotthier Foundation for Architecture.

ADDRESS

Fonds pour l'Architecture, 55 rue de l'Ermitage, 1050 Bruxelles, Belgique.
www.rotthierprize.be

CONTACT

Anne-Marie Piriot
anne-marie.piriot@rotthierprize.be
Marceline Bosquillon
marceline.bosquillon@rotthierprize.be

LE PRIX

Fondé en 1982 par l'architecte Philippe Rotthier, ce prix triennal distingue des réalisations qui ont une valeur collective et culturelle, prennent appui sur le génie de la ville européenne, le dialogue avec le passé et l'histoire, l'ancrage régional et la mise en œuvre de matériaux naturels et durables.

THÈME DU PRIX 2020: **GENIUS LOCI – GÉNIE DES LIEUX**

Le Prix européen Philippe Rotthier 2020 récompensera des architectures, des projets et des aménagements urbains et ruraux qui, selon le vœu du fondateur, tiennent compte et s'inspirent du génie des lieux et contribuent au respect de la Terre. Le prix récompensera des œuvres réalisées pendant les cinq dernières années.

Le jury sera particulièrement attentif aux réalisations qui :

- Sont fondées localement et ne sont pas interchangeables
- Visent à l'intégration des contextes ruraux et urbains et évitent la rupture et la provocation
- Recourent autant que possible à des matériaux naturels et des mises en œuvre traditionnelles et écologiques
- Prennent en compte des pratiques et des habitudes locales
- Génèrent des espaces publics reconnaissables par tous (rues, allées, avenues, places...)
- Favorisent la mixité des activités et la limitation des circulations mécaniques
- Rejetent la ségrégation sociale au profit d'immeubles mixtes où le logement social ne peut être montré du doigt
- Économisent les sols et épargnent les campagnes

RÈGLEMENT

RÉCEPTION DES DOSSIERS

Les dossiers d'œuvres seront envoyés par courrier à l'attention de Anne-Marie Piriot, Fonds pour l'Architecture 55 rue de l'Ermitage, Ixelles, Belgique

Ou par e-mail : info@rotthierprize.be

Date limite: 30 avril 2020

DOSSIER

Il comportera, dans un dossier A3 de 20 pages maximum, les documents utiles à la compréhension de la réalisation (plans, coupes, photographies avant et après) ainsi que les coordonnées de la personne physique ou morale qui présente le dossier, le nom de l'auteur de la réalisation et celui du maître d'ouvrage. Les œuvres présentées au prix doivent avoir été réalisées au cours des cinq dernières années. Les dossiers seront rédigés en français ou en anglais et ne seront pas retournés.

JURY

Le jury international, composé d'une douzaine de personnalités européennes provenant de divers horizons professionnels, se réunira les 19 et 20 juin 2020 sous la présidence de Maurice Culot. La liste définitive des membres sera accessible sur le site www.rotthierprize.be. Les résultats feront l'objet d'une annonce par voie de presse et les candidats seront informés par courriel.

PRIZ

Un montant de 35 000 euros, divisibles ou non en plusieurs prix, est mis à la disposition du jury par le fondateur du prix Philippe Rotthier.

PALMARÈS, EXPOSITION ET PUBLICATION

La cérémonie de remise du Prix aura lieu le samedi 17 octobre 2017, en présence des lauréats et de personnalités européennes. Elle sera suivie de l'inauguration de l'exposition des réalisations primées et mentionnées. Celles-ci seront également présentées dans un catalogue. Une version itinérante de l'exposition est disponible sur demande.

DROITS

Les dossiers et documents envoyés ne seront pas retournés. Les candidats cèdent leurs droits de reproduction et de communication de leurs documents à la Fondation Philippe Rotthier pour l'Architecture.

ADRESSE

Fonds pour l'Architecture, 55 rue de l'Ermitage, 1050 Bruxelles, Belgique.
www.rotthierprize.be

CONTACT

Anne-Marie Piriot
anne-marie.piriot@rotthierprize.be
Marceline Bosquillon
marceline.bosquillon@rotthierprize.be

